
Motion till Vit Herdehundklubbs årsmöte 2024 
 

Vid ett par tillfällen har förslag på hanhundslista lagts fram till olika styrelser som lyfter fram 
användning av hundar i avel tillsammans potentiella avelshundar. Dessa bygger på att klubben i en 
lista, kontinuerligt uppdaterar och publicerar hanar som kan användas i avel (uppfyller kraven för 
registrering av vit herdehund i SKK). 

Idag anmäler ägaren själv en hanhund som plockas bort så snart den haft en kull. Ingen hänsyn tas till 
om hunden är barn eller barnbarn till avelsmatador, något som får stor verkan på rasen för kommande 
generationer. Dessutom anmäls generellt väldigt få hundar på detta sätt av sin ägare/uppfödare.  

Kan hunden av någon anledning inte användas i avel kan hundägaren anmäla detta till ansvarig i 
rasklubben och en notering göras i listan. Hunden plockas dock inte bort. Att plocka bort hundar gör att 
användning av hanar i avel inte visas.  

Att visa på potentiella avelsdjur med redovisning av officiella resultat kan göra att flera hundar komma 
att används i avel.  

Rasklubben har inget ansvar för parningar av vit herdehund – det har den som gör den tillsammans 
med hanhundsägaren. Rasklubben har däremot som uppgift att kontinuerligt informera publikt på ett 
neutralt sätt om läget i rasen och på så sätt hjälpa alla intresserade av vit herdehund att får en bra 
överblick över rasen och dess situation.  

Det finns flera rasklubbar som har denna typ av listor och särskilt föredömlig var Svenska 
Kelpieklubbens tidigare lista. Motionären bistår gärna med ytterligare information. 

Till exempel presenteras varje hane med; 

- Valpantal (egna)   Antal 
- Barnbarn (egna)  Antal 
- Avelsmatador   Ja/Nej 
- Matadoravel barnbarn far  Antal 
- Matadoravel barnbarn mor  Antal 
- Född   Datum 
- HD-status  A, B, C 
- ED-status  
- Undan (hundens mor) Namn 
- Efter (hundens far)  Namn 

 

Yrkande/förslag 

Med anledning av ovan yrkar jag att årsmötet beslutar; 

- att Vit Herdehundklubbs styrelse tillsätter/ger en grupp i uppdrag att ersätta den nuvarande 
hanhundlistan till förmån för ett hanhundlista som på ett tydligare sätt visar på användandet 
av hanhundar i avel och visar på potentiella hanhundar som skulle kunna användas. 

- att hanhundlistan bygger på hundar registrerade i Svenska Kennelklubben. 

 

Gunilla Andersson 
Vislanda 2023-10-20 

Ärendereferens: 3052157



Sidan har bifogats av Hogia Signit 
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Detta är ett elektroniskt 
undertecknat dokument 

 

 

Underskrifterna i detta dokument uppfyller kraven för Avancerad Elektronisk Underskrift enligt 
definitionen i eIDAS (EU:s förordning 910/2014). 

Äktheten kan kontrolleras i alla tjänster som kan validera underskrifter som godkänts av 
Myndigheten för digital förvaltning (DIGG). Använd till exempel https://validatesignit.hogia.se/. 
För validering med Adobe Acrobat Reader, läs mer här. 

Notera, om dokumentet skrivs ut på papper följer de elektroniska underskrifterna inte med och kan 
därför inte valideras. 

Följande personer har genom sin elektroniska underskrift godkänt innehållet i detta dokument samt 
försäkrat att angivna uppgifter är korrekta. 
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